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Gemensamt råd för 

funktionshinderfrågor 

vid fastighetsnämnden och 

miljö- och hälsoskyddsnämnden samt 

idrottsnämnden och Stockholm Globe 

Arena AB 

PROTOKOLL 4/2018  

  

 

 

   
 

 Tid Måndagen den 14 maj 2018  

Kl. 09:00-12:00 
   

 Plats Röda Konferensen, Åkeshovs sim- och 

idrottshall, Bergslagsvägen 60 Bromma  
   

 Justerat  

  

 

 

Stefan Mattsson Dolores Back 

  
Närvarande  

 Ledamöter från rådet vid fastighetsnämnden: 

 Stefan Mattsson (SRF), ordföranden 

  

Britt-Marie Karlsson (HSO-FEB)  

Jesper Kihlberg (HSO/ÅSS)   

Britt-Inger Stjernström (HSO/R) 

 

Ledamöter från rådet vid idrottsnämnden: 

Dolores Back (HSO/NHR), ordföranden  

 

Anmält frånvaro:  

Eva Söderbärj (HSO/FUB) 

Amir Amirriazi (DHR) 

Jan Delvert (HSO)  

 

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Julia Steen samt funktionshinderrådet vid 

idrottsnämndens sekreterare Erik Odenlid.  

Föredragande Maria Klavdianou-Lundell, idrottsförvaltningen, 

Pye Seaton, fastighetskontoret, Robert Petrén, AIX Arkitekter 

samt Susanna Thörn Johansson, anläggningschef.   

 

 
 

 § 1 
Val av justerare  
 
Beslut 

Rådet utser ordföranden Dolores Back att tillsammans 

med ordföranden Stefan Mattsson justera dagens 

protokoll.  
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 § 2  
Dagordningen fastställs 
Dagordningen godkänns med följande ändringar:  

 

o Tillägg under § 8, Övriga frågor anmäls. 

 

 § 3 
Föregående protokoll  
Protokoll från funktionshinderrådet vid 

fastighetsnämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden  
 
Beslut 

Rådet godkänner protokoll nr 3/2018 samt 

minnesanteckningarna från möte med fastighetsnämndens 

presidium och lägger dem till handlingarna. 

 

 Genomgång av ärenden 
 

 § 4 
Åkeshovs sim- och idrottshall  
Föredragande: Maria Klavdianou-Lundell, 

idrottsförvaltningen 

 

Maria Klavdianou-Lundell berättar översiktligt om 

renoveringen av Åkeshovs sim- och idrottshall. 

Nybyggnationen har fokuserats på simhallarna. Det gamla 

bassängrummet har renoverats och det finns även en ny  

25-meters bassäng. Det finns nu två 

undervisningsbassänger varav en har höj- och sänkbar 

botten. En av de mest påtagliga utmaningarna i projektet 

har varit att vidta åtgärder avseende ljudnivån. För att 

sänka ljudnivåerna har materialet anpassats och utöver 

klinkers finns träribbor. Det har även placerats en 

skiljevägg mellan den nya bassängen och barnbassängen 

(barnplasket) som också fungerar som en ljuddämpare. 

Åtgärderna har gett ett gott resultat. 

 

Vidare berättar Maria att största delen av anläggningen 

ligger på samma plan förutom idrottshallen som är en 

halvnivå upp från korridoren samt omklädningsrummen 
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och fäktningssalen som ligger en våning under 

idrottshallen. Det finns en hiss så att man kan ta sig till de 

olika lokalerna.  

 

Det finns enskilda mindre flexomklädningsrum som är till 

för dem som föredrar detta. Tre av dessa är 

funktionsflexomklädningsrum. Samtliga omklädningsrum 

på anläggningen är funktionshindersanpassade.  

 

 § 5 
Åkeshovs sim – och idrottshall  
Rundvandring och diskussion  

Susanna Thörn Johansson, anläggningschef, visar råden 

runt på anläggningen.  

 

Efterföljande diskussion och synpunkter från råden  

 

Ledstråk  

Det finns taktila ledstråk från entrén till receptionen och 

vidare till omklädningsrummen vilket är bra. Däremot var 

mattor placerade över ledstråket den sista biten fram till 

receptionen. Rådet framhåller att det är viktigt att 

mattorna placeras vid sidan av ledstråket och att 

personalen har för vana att kontrollera att ledstråken ej 

täcks över.  

 

Ledstråket in till korridoren med omklädningsrum är 

väldigt dåligt placerat då det ligger alldeles för nära/jämte 

dörrposten. En högerhänt person med blindkäpp slår emot 

dörrposten vid passage och en vänsterhänt person med 

blindkäpp kommer att krocka med dörren om man följer 

ledstråket. Rådet understryker att det ledstråket är väldigt 

illa placerat och att åtgärder bör tas så att ingen skadar 

sig. (Se bilaga, bild A) 

 

Råden har vid tidigare diskussioner om renoveringen av 

Åkeshovs simhall understrukit att taktila ledstråk även bör 

placeras från omklädningsrummen fram till bassängerna. I 

våtutrymmena finns idag endast visuella ledstråk. Rådet 

anser att man bör komplettera till taktila ledstråk i 

simhallen från bassängen till toaletten och till 
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omklädningsrummen. (Se bilaga, bild B) 

 

Vidare saknas det ledstråk till exempelvis aerobicssalen 

och föreningsrum.   

   

 

Funktionsflexomklädningsrum  

Rådet tycker det är bra att det finns 

funktionsflexomklädningsrum. Dessa har även taklift. 

Däremot kritiserar rådet att det saknas krokar på låg höjd 

och önskar att krokar hade placerats i lämplig höjd så att 

även de som har rullstol kan hänga upp sina tillhörigheter 

inne i flexomklädningsrummen. (Se bilaga, bild C)  

Det finns skåp utanför flexomklädningsrummen som är 

placerade på låg höjd vilket är bra. 

 

I samtliga flexomklädningsrum finns det en nedfällbar 

duschstol, vilket rådet tycker är mycket bra. Det finns 

även ett handtag placerat ovanför duschstolen som man 

kan hålla sig i när man står upp. Rådet anser att det skulle 

vara bättre med fällbara handtag vid sidorna av den 

fällbara stolen istället för ovanför. Som handtaget är 

placerat nu får man det i nacken om man sitter ner. Vidare 

lyfter rådet att det inte finns något ställe att sätta schampot 

på i flexomklädningsrummen.    

 

Rådet lyfter att det är bra med tryckknapp till duschen i 

funktionsflexomklädningsrummen samt att det finns 

klämskydd till dörrarna till samtliga flexomklädningsrum. 

 

Doftsättning på toaletterna  

Rådet kritiserar starkt att det finns doftsättning på 

toaletterna i Åkeshovshallen. Detta kan resultera i astma- 

och/eller allergianfall för personer med 

doftöverkänslighet. Rådet ifrågasätter varför doftsättning 

används i en sim- och idrottsanläggning när det har blivit 

förbjudet bland annat i Nacka galleria efter domslut från 

mark- och miljööverdomstolen i december 2017.  
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Övriga kommentarer  

Rådet framhåller att det är mycket fin akustik i 

simhallarna och att de stora fönsterna ger bra ljusinsläpp, i 

alla fall under sommarmånaderna. Rådet lyfter att det har 

blivit en väldigt fin och trevlig barnpool. Anläggningen 

har taktila skyltar samt en orienteringstavla vilket rådet 

tycker är bra men understryker att det är viktigt med 

konsekvent markering på orienteringstavlan.  

 

Rådet anmärker på att uppsatta krokar genomgående är 

placerade för högt upp. Rådet önskar att en del krokar 

placeras på en höjd på cirka 1,1-1,2 meter. Rådet 

anmärker även att på RWC (rullstols WC) i simhallen når 

man inte pappershållaren då den är placerad på väggen en 

bit från toaletten. 

  

Rådet föreslår även att man lägger plattor utanför 

utrymningsdörrarna vid barnbassängen samt från den 

gamla simhallen. Idag leder utrymningsvägen rakt ut på 

gräs.  

 

 § 6 
Järvabadet  
Föredragande: Maria Klavdianou-Lundell, 

idrottsförvaltningen, Pye Seaton, fastighetskontoret samt 

Robert Petrén, AIX Arkitekter  
 

Maria Klavdianou-Lundell berättar övergripande om 

projektet med Järvabadet. Det har diskuterats i cirka 40 år 

gällande utomhusbad på Järvafältet. Fastighetskontoret, 

idrottsförvaltningen och stadsbyggnadskontoret har 

tillsammans genomfört utredning av samhällsvärdet av att 

bygga ett utomhusbad på Järvafältet. Avsikten är att 

Järvabadet ska vara ett familjebad.    

 

Ansökan om bygglov och reservatlov har inlämnats och 

man planerar att kunna börja gräva i sommar. Järvabadet 

beräknas vara klart i slutet av sommaren 2019 och öppna 

till sommaren år 2020.  

 

Det kommer att finnas tillgängliga parkeringsplatser i 
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anknytning till entrén. Den närmsta busshållplatsen ligger 

cirka 500 meter ifrån anläggningen och det finns en 

gångväg ner till badet.  

 

Robert Petrén från AIX arkitekter fortsätter berätta om 

utformningen av badet. I den norra delen av anläggningen 

kommer det att finnas omklädningsrum. Både dam-, herr- 

och flexomklädningsrum. Det finns tillgängliga toaletter 

på anläggningen. I den södra delen kommer det att finnas 

café med enklare caféservering samt ett avgränsat 

grillområde. Det kommer att finnas promenadväg runt 

anläggningen med hårdyta.  

 

Tydlig översyn av anläggningen har präglat 

planlösningen. Planerad planlösning ska ge överblick över 

hela anläggningen. I projektet har man arbetat mycket 

kring jämställdhet och säkerhet. Exempelvis finns det ett  

2,5 meter högt stålstaket runt området.  

 

Det kommer att finnas uttag för att kunna koppla in en 

hiss för att kunna ta sig ner i bassängen. Då Järvabadet är 

ett utomhusbad går det inte att bygga en permanent 

lösning då elektroniken är utomhus och det fryser under 

vintern.  

 

Beslut  

Råden tackar så mycket för dragningen och betonar att det 

är mycket bra med placeringen av grillplatsen. Rådet 

önskar få göra platsbesök på anläggningen när badet har 

öppnat. 
 

 

 § 7 
Rådsgemensam bevakningslistan 
Rådet går igenom den rådsgemensamma 

bevakningslistan.  

 

Beslut 

Rådet föreslår att nästa gemensamma möte ska planeras in 

under vecka 41, antagligen den 8 eller 10 oktober 2018, 

där ordinarie rådssammanträden för båda råden är 
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inbokade. Rådet beslutar att behandla de ärenden som står 

för uppföljning under hösten 2018 under nästa 

rådsgemensamma möte. Rådet beslutar att flytta ärendet 

platsbesök på Isberget till genomförda åtgärder.  

 

Den rådsgemensamma bevakningslista uppdateras utefter 

det underlag med uppdatering kring projekten som 

inkommit från fastighetskontoret. 

 

Rådet lägger därefter bevakningslistan till handlingarna 

 

 § 8 
Övriga frågor 
 

Rapport från rådets möte gällande ombyggnad av 

Tekniska nämndhuset den 3 maj 2018 anmäls.   

Rådet tillsammans med ledamöter från 

funktionshinderrådet vid stadsbyggnadsnämnden och 

exploateringsnämnden hade ett möte den 3 maj 2018 med 

projektledaren Johan Jorild m.fl. gällande tillgänglighet 

och angöring vid innergården till Tekniska nämndhuset.  

 

Rådets ordförande Stefan Mattsson berättar översiktligt 

om vad som togs upp under mötet. Det kommer att finnas 

en parkeringsplats för funktionshindrade vid insidan av 

gården. Vid huvudentrén ska angöringstrafik tillåtas. Från 

gatan till entrén finns det en höjdskillnad på 80 cm och 

där planeras en ramp. Alla ska därav kunna gå in genom 

samma entré vilket anses positivt. Entrén kommer att ha 

skjutdörrar vilket gör det lätt att komma in. Vidare 

berättar rådet att en damm/porlande vatten planeras på 

innegården. Rådet framför att de är nöjda med mötet. 

 

Bevakningslistan för funktionshinderrådet vid 

fastighetsnämnden  

Bevakningslistan för funktionshinderrådet vid 

fastighetsnämndens uppdateras utefter det underlag 

avseende statusrapport för projekten som inkommit från 

fastighetskontoret.  
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Vid protokollet 

 

 

Julia Steen 

 

 

 

Bilaga: Bilder från platsbesök på Åkeshov sim- och idrottshall den 14 maj 2018.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


